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REVISTA PRESEI 

 

 

 Dăncilă discută cu Ponta şi cu Tăriceanu, cu o zi înainte ca PSD să îşi aleagă 

prezidenţiabilul 

Viorica Dăncilă va avea, luni, o întrevedere cu Victor Ponta şi Călin Popescu Tăriceanu pentru a 

discuta despre alegerile prezidenţiale. Viorica Dăncilă a afirmat că îşi doreşte o coaliţie a PSD-

ALDE-Pro România pentru a susţine candidatul la prezidenţiale. 

Negocierile au loc cu o zi înainte de şedinţa PSD în care social-democraţii îşi vor alege 

prezidenţiabilul. 

PSD va merge la alegerile prezidenţiale cu un candidat propriu, a declarat Viorica Dăncilă la 

începutul acestei săptămâni. Şi ALDE şi-a exprimat dorinţa de a avea propriul prezidenţiabil, în 

persoana lui Călin Popescu Tăriceanu. 

În acest context, Adrian Ţuţuianu a anunţat că şi Pro România va avea candidat propriu. El şi-a 

exprimat susţinerea pentru Gabriela Firea. 

Biroul Politic Naţional al PSD va avea loc marţi, la Parlament, începând cu ora 11:00. Social-

democraţii vor alege candidatul partidului pentru alegerile prezidenţiale, urmând ca mai apoi 

propunerea să fie validată în Comitetul Executiv, începând cu ora 12:00. 

Oficial au anunţat înscrierea în competiţia internă pentru prezidenţiale: secretarul general al PSD 

Mihai Fifor, preşedintele executiv al PSD Eugen Teodorovici, deputatul Liviu Pleşoianu şi 

senatorul Şerban Nicolae. 

Viorica Dăncilă a anunţat că dacă PSD îi va solicita să candideze la prezidenţiale, va accepta ce 

spune formaţiunea şi nu va da înapoi. 

Şi Gabriela Firea se gândeşte la o candidatură pentru Cotroceni. Ea a declarat că se va gândi dacă 

va candida la prezidenţiale din afara partidului, în cazul în care la Comitetul Executiv de marţi 

nu va fi desemnată pentru cursă din partea PSD, menţionând că Viorica Dăncilă nu are şanse de 

succes. 

Congresul PSD pentru validarea prezidenţiabilului are loc pe 3 august. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Eugen Teodorovici a anunţat că se retrage din cursa internă a PSD pentru prezidenţiale 

Eugen Teodorovici şi-a anunţat duminică retragerea sa din cursa internă pentru alegerea 

candidatului PSD la prezidenţiale. 

„ M-am decis. Nu”, a declarat Eugen Teodorovici, la Antena 3, întrebat dacă îşi menţine 

candidatura în cursa internă a PSD pentru alegerile prezidenţiale. 

El a afirmat că va vota marţi, în funcţie de ce candidaţi rămân. 

„Marţi în Comitetul Executiv, în funcţie de ce candidaturi rămân, acolo o să îmi exprim un vot. 

Sper că marţi să se încheie discuţia”, a adăugat Teodorovici. 

Biroul Politic Naţional al PSD va avea loc marţi, la Parlament, începând cu ora 11:00. Social-

democraţii vor alege candidatul partidului pentru alegerile prezidenţiale, urmând ca mai apoi 

propunerea să fie validată în Comitetul Executiv, începând cu ora 12:00. 

Oficial au rămas în competiţia internă pentru prezidenţiale: secretarul general al PSD Mihai 

Fifor, deputatul Liviu Pleşoianu şi senatorul Şerban Nicolae. 

Viorica Dăncilă a anunţat că dacă PSD îi va solicita să candideze la prezidenţiale, va accepta ce 

spune formaţiunea şi nu va da înapoi. 

Şi Gabriela Firea se gândeşte la o candidatură pentru Cotroceni. Ea a declarat că se va gândi dacă 

va candida la prezidenţiale din afara partidului, în cazul în care la Comitetul Executiv de marţi 

nu va fi desemnată pentru cursă din partea PSD, menţionând că Viorica Dăncilă nu are şanse de 

succes. 

Congresul PSD pentru validarea prezidenţiabilului are loc pe 3 august. 

(Sursa: Antena 3) 

 

 Ministrul Finanţelor anunţă o creştere economică de 5,5% pentru anul viitor/ Ce spune 

despre legea pensiilor 

Eugen Teodorovici, a declarat, duminică seara, că se aşteaptă ca România să înregistreze anul 

viitor o creştere economică de 5,5%. Ministrul de Finanţe a afirmat că PIB-ul a crescut cu 34% 

faţă de 2016. 

„Potenţial există foarte mare. Vor fi foarte multe măsuri pe care le promovăm în acest an”, a spus 

Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
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Acesta a adăugat că valoarea PIB-ului este cea mai mare de până acum, ajungând la 1031 de 

miliarde de lei. „A crescut cu 34% faţă de 2016”, a afirmat ministrul. 

În privinţa legii controversate a pensiilor, ministrul Finanţelor a declarat că banii sunt prinşi în 

buget pentru anul acesta, iar pentru anul viitor suma este prinsă în strategia bugetară. 

„Tot ceea ce spune legea pensiilor se va aplica aplica fără niciun fel de discuţie. Este o nebunie, 

dar poate rămâne o nebunie frumoasă dacă vom rămâne în continuare la guvernare. Banii sunt 

prinşi în buget anul acesta. Anul viitor sunt pentru că am pus în această strategie bugetară acest 

lucru. Deci se arată foarte clar că banii există. Punctul de maximă provocare este 2021. Şi trebuie 

s-o spunem, atunci este anul în care impactul pe legea pensiilor este foarte mare. Nu îmi asumam 

o astfel de lege dacă eram sigur că se poate şi aplica”, a explicat Eugen Teodorovici. 

(Sursa: Antena 3) 

 

 Ministerul Finanţelor contrazice datele Eurostat cu privire la valoarea deficitului bugetar 

Potrivit analizelor Ministerului de Finanţe (MF), deficitul bugetar al României are valoarea de 

0,5% din PIB, nu de 4,5% conform studiului Eurostat. MF a comunicat că diferenţa procentuală 

este cauzată de modalitatea de calcul diferită şi că datele Eurostat nu pot explica valorile anuale. 

„Este important de precizat faptul cã valoarea comunicatã de EUROSTAT, de 4,5% din PIB 

trimestrial, este calculatã pe baza soldului ESA ajustat sezonier, prin raportare la valoarea 

trimestrialã a PIB”, informeză reprezentanţii ministerului într-un comunicat. 

MF explică faptul că a utilizat metodologia de calcul naţională şi că aceasta este diferită faţă de 

cea a Sistemului European de Conturi (SEC). Acesta din urmă a utilizat metoda de angajamente 

şi a luat în considerare impactul generat conform metodologiei de calcul a deficitelor. 

“În datele publicate de EUROSTAT se observă că acelaşi indicator a înregistrat un maxim de 

3,6% din PIB în trimestrul I din anul 2018, în condiţiile în care deficitul pe întregul an a fost de 

3% din PIB. Aşadar, datele trimestriale publicate de EUROSTAT nu sunt de natură a explica 

valorile anuale. Este de aşteptat o ajustare sezonieră pentru următoarele trimestrele din 2019, 

astfel încât sã se ajungã pe întregul an la valoarea de sub 3% din PIB a deficitului bugetar”, au 

adăugat reprezentanţii MF. 

Astfel, Ministerul Finanţelor concluzionează că execuţia bugetului general consolidat conform 

metodologiei naţionale la finele trimestrului I al anului 2019 a prezentat un deficit de 0,5% din 

PIB-ul anual, nu de 4,5%, aşa cum au prezentat cei de la Eurostat. 

(Sursa: Antena 3) 
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 Guvernul pregătește măsuri-bombă pentru marii datornici la stat 

Restructurarea financiară nu este o amnistie fiscală, ci un sprijin de conformare pentru 

companiile care au datorii faţă de stat, a afirmat duminică seara ministrul Finanţelor Publice, 

Eugen Teodorovici, la Antena 3, potrivit Agerpres. 

"Nu este o amnistie fiscală, este o restructurare financiară şi practic un sprijin pentru 

conformarea pentru plată de către cei are au faţă de stat aceste datorii. (...) E simplu. E un plafon 

de un milion de lei, peste un milion de lei se face această eşalonare pe baza unui plan de 

restructurare ca şi în cazul insolvenţei şi dacă la finalul acestei perioade de 7-8-10-12 ani de zile 

se respectă calendarul, de abia atunci accesoriile - adică penalităţile şi dobânzile - se înlătură. 

Este o şansă pe care o au în special companiile româneşti, şi de stat şi cele private", a precizat 

Teodorovici. 

El a precizat că în cazul în care nivelul datoriilor este de sub un milion de lei, "dacă se plăteşte 

principalul până la finalul lunii noiembrie, atunci se elimină accesoriile, penalităţile şi 

dobânzile". 

Şeful de la Finanţe a subliniat că proiectul de act normativ pentru acordarea unor facilităţi fiscale 

este publicat pe site-ul MFP, iar până la finalul lunii iulie ar putea fi aprobat. 

Autorităţile au luat în calcul două scenarii pentru acordarea unor facilităţi fiscale, pentru datorii 

de peste şi, respectiv, de sub un milion de lei. Măsurile de acordare a unor facilităţi fiscale se vor 

aplica în funcţie de valoarea obligaţiilor bugetare restante la 31 decembrie 2018, astfel: măsuri 

de restructurare a obligaţiilor bugetare restante la 31 decembrie 2018 pentru debitorii care au 

datorii mai mari de un milion lei, bazate pe un plan de restructurare, plată eşalonată şi 

supraveghere fiscală pe perioada înlesnirii; anularea accesoriilor în cazul datoriilor sub un milion 

lei sau a celor peste un milion de lei care nu pot beneficia de restructurare (eşalonare, 

reorganizare, insolvenţă), dacă obligaţiile bugetare principale se achită până la 30 noiembrie 

2019. 

Statistica MFP arată că, la finalul anului trecut, 31 de companii de stat aveau datorii de peste 748 

milioane de lei şi accesorii (dobânzi penalizatoare) de 981,4 milioane de lei, 28 de companii cu 

capital privat şi de stat aveau datorii de 529 milioane de lei şi accesorii de 388 de milioane de lei, 

2.633 de firme cu capital privat aveau datorii de 12,9 miliarde de lei şi accesorii de 8,6 miliarde 

de lei, iar 30 de instituţii publice datorau statului 71,7 milioane de lei şi accesorii de 56 de 

milioane de lei. 
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O situaţie a contribuabililor cu datorii de sub un milion de lei indică faptul că, la sfârşitul anului 

anterior, 22.988 de persoane fizice (inclusiv PFA, II, IF sau profesii liberale) însumau datorii de 

698,9 milioane de lei şi accesorii de 800 milioane de lei. De asemenea, 285.322 de companii cu 

capital privat aveau datorii de 16,6 miliarde de lei şi 9 miliarde de lei accesorii. 

(Sursa: Antena 3) 

 

 Guvernul propune modificarea Codurilor Penale: lista noutăților de pe masa Vioricăi 

Dăncilă  

Guvernul urmează să adopte un proiect de lege care va reglementa utilizarea brățărilor 

electronice ca sisteme de supraveghere în cadrul unor proceduri judiciare și execuțional penale. 

Proiectul a fost lansat în dezbatere publică și după ce va fi adoptat de Guvern va fi trimis 

Parlamentului pentru dezbatere și vot. În legea care trebuie aprobată în ședința de Guvern se 

prevede și modificarea Codului Penal și a Codului de Procedură Penală astfel: 

 Codul Penal: se propune ca în conținutul constitutiv al infracțiunii de distrugere, să fie 

incluse și dispozitivele electronice de supraveghere 

 Codul Penal: modificarea definiției infracțiunii de evadare 

 Codul de Procedură Penală: excluderea posibilității dispunerii măsurii arestului la 

domiciliu în cazul în care acesta locuiește cu persoana vătămată sau membrii de familie ai 

acesteia, precum și cu privire la persoana aflată în curs de cercetare pentru infracțiunea de 

evadare 

Art. 42. – Legea nr. 286/2009 privind Codul penal, publicată în Monitorul Oficial al 

României, Partea I, nr. 510 din 24 iulie 2009, cu modificările și completările ulterioare, se 

modifică și se completează după cum urmează: 

1. După alineatul (2) al articolului 253, se introduce un nou alineat, alin.(21 ), cu următorul 

cuprins: 

„(21 ) Distrugerea unui dispozitiv electronic de supraveghere folosit pentru monitorizarea 

electronică în cadrul unor proceduri judiciare sau execuțional penale se pedepsește cu închisoare 

de la 6 luni la 3 ani sau cu amendă.” 
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2. La articolul 285 alineatul (3), după litera b) se introduce o nouă literă, lit.c), cu următorul 

cuprins: 

„c) încălcarea de către persoana aflată în arest la domiciliu, a obligației de a nu părăsi imobilul 

ori nerespectarea de către aceasta a itinerariului sau condițiilor de deplasare, stabilite potrivit 

legii.” 

3. Alineatul (4) al articolului 285 se modifică și va avea următorul cuprins: 

„(4) În situațiile prevăzute la alin.(3) lit.a) și b), pedeapsa aplicată pentru infracțiunea de evadare 

se adaugă la restul rămas neexecutat din pedeapsă la data evadării.” 

4. La articolul 285 după alineatul (4), se introduce un nou alineat, alin.(41), cu următorul cuprins: 

„(41 ) În situația prevăzută la alin.(3) lit.c), se aplică regulile privind concursul de infracțiuni.” 

Art. 43. – Legea nr. 135/2010 privind Codul de procedură penală, publicată în Monitorul 

Oficial al României, Partea I, nr. 486 din 5 iulie 2010, cu modificările și completările 

ulterioare, se modifică după cum urmează: 

1. La articolul 215 alineatul (2), litera c) se modifică și va avea următorul cuprins: 

„c) să poarte permanent un dispozitiv electronic de supraveghere;” 

2. Alineatul (3) al articolului 218 se modifică și va avea următorul cuprins: 

„(3) Măsura nu poate fi dispusă cu privire la inculpatul față de care există suspiciunea rezonabilă 

că a săvârșit o infracțiune asupra unui membru de familie cu care acesta locuiește, cu privire la 

inculpatul care locuiește cu persoanele prevăzute la art.221 alin.(2) lit.b) ori cu privire la 

persoana cercetată sau condamnată pentru infracțiunea de evadare.” 

3. Alineatul (3) al articolului 221 se modifică și va avea următorul cuprins: 

„(3) Judecătorul de drepturi și libertăți, judecătorul de cameră preliminară sau instanța de 

judecată poate dispune ca pe durata arestului la domiciliu inculpatul să poarte permanent un 

dispozitiv electronic de supraveghere și/sau să respecte una sau mai multe dintre obligațiile 

prevăzute la art.215 alin.(2) lit.d)-k). Prevederile art.215 alin. (8), (81 ) și (9) se aplică în mod 

corespunzător.” 

 



7 
 

4. După alineatul (6) al articolului 221, se introduce un nou alineat, alin. (61 ), cu următorul 

cuprins: 

„(61 ) În situația prevăzută la alin. (6), în încheiere se va indica în mod expres perioada de timp, 

precum și, după caz, locul de muncă, instituția de învățământ, unitatea sanitară sau alt loc în care 

i s-a aprobat deplasarea.” 

5. După alineatul (11) al articolului 221, se introduce un nou alineat, alin. (12) cu următorul 

cuprins: 

„(12) Atunci când inculpatul încalcă obligația de a nu părăsi imobilul ori nu respectă itinerariul 

sau condițiile de deplasare, stabilite potrivit legii, organul de supraveghere are dreptul de a-l 

prinde pe inculpat și de a-l prezenta, de îndată, procurorului, în cursul urmăririi penale, 

judecătorului de cameră preliminară, în procedura de cameră preliminară, sau instanței de 

judecată, în cursul judecății, pentru a proceda potrivit alin. (11).” 

6. Alineatul (4) al articolului 521 se modifică și va avea următorul cuprins: 

„(4) Darea în urmărire se dispune, prin ordin, de Inspectoratul General al Poliției Române, 

Direcția Generală de Poliție a Municipiului București sau, după caz, de inspectoratul de poliție 

județean, sesizat potrivit alin.(3).” 

Monitorizarea electronică se va putea realiza cu ajutorul unor dispozitive electronice de 

supraveghere (așa zisele „brățări electronice”), mobile sau fixe. Dispozitivele mobile se vor 

monta, nedetașabil, pe gleznă și, doar dacă nu este fizic posibil sau contraindicat medical, 

acestea se vor monta pe brațul persoanei supravegheate. Dispozitivele fixe se utilizează în 

imobilul pe care persoana supravegheată nu are voie să-l părăsească sau de care nu are voie să 

se apropie. De asemenea, dispozitivul mobil se va pune la dispoziția persoanei protejate, care-l 

poate purta atașat de corp sau asupra sa. Organul de supraveghere și operatorul tehnic 

(personalul din cadrul Poliției Române sau al Administrației Naționale a Penitenciarelor, care 

va exercita atribuții tehnice privind monitorizarea electronică) vor avea dreptul să pătrundă în 

imobilul unde se execută măsura, fără învoirea persoanei supravegheate sau a persoanelor care 

locuiesc împreună cu aceasta, pentru a verifica dispozitivele electronice de supraveghere; cele 

purtate de persoana supravegheată vor putea fi verificate și la sediul organului de supraveghere 

sau în alt loc decis de acesta. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 



8 
 

 Viorica Dăncilă îl contrazice pe Robert Negoiță: replică pentru primarii care se plâng că 

nu au finanțare 

Premierul Viorica Dăncilă le-a transmis, duminică, primarilor care se plâng de lipsa finanţării, că 

"acest guvern a demonstrat că este un partener credibil pentru primarii din România", referindu-

se la PNDL 1 şi 2. Mesajul lui Dăncilă vine la câteva zile după ce primarul Sectorului 3, Robert 

Negoiţă, a afirmat, după ce a ieşit repede de la întâlnirea cu ministrul Finanţelor Publice, Eugen 

Teodorovici, că modul în care se poartă discuţiile este ”absolut inadmisibil” şi că "promisiunea 

pentru acest Guvern" reprezintă "vorbe goale, vorbe în vânt", potrivit News.ro. 

"Pe 31 iulie vom avea rectificare. Le-aş transmite următorul mesaj primarilor: că acest guvern a 

demonstrat că este un partener credibil pentru primarii din România. Dacă ne gândim la cele 

două programe PNDL 1 şi PNDL 2, care au fost solicitate de aproape fiecare comunitate din 

România, indiferent de culoarea politică, arătăm faptul că pe noi ne-a interesat foarte mult 

dezvoltarea comunităţilor locale. Cred că nu este comunitate în România care să nu fi beneficiat 

de acest program”, a spus Dăncilă, duminică, într-o conferinţă de presă la Ploieşti. 

Aceasta a adăugat că anul trecut celor două programe le-au fost alocate 4,5 miliarde de lei, anul 

acesta s-au alocat 4,4 miliarde de lei în jumătate de an. 

"Iată că suma alocată pentru investiţii în comunităţile locale s-a dublat. Mai mult decât atât, FDI-

ul pe care vrem să îl implementăm în următoarea perioadă arată că primarii au avut susţinere 

poate mai mare decât orice altă guvernare. Pe noi ne-a interesat să dezvoltăm şi mediul rural şi 

mediul urban, dar este important să eliminăm diferenţa de dezvoltare dintre rural şi urban. Eu 

ştiu că mai sunt probleme, sunt probleme punctuale de multe ori, dar încercăm să rezolvăm 

problemele pe care le au primarii”, a mai spus primul ministru. 

Primari şi preşedinţi de consilii judeţene s-au întâlnit, miercuri, cu ministrul Finanţelor Publice, 

Eugen Teodorovici, pentru a discuta despre situaţia bugetelor locale şi sumele pe care le-ar putea 

primi la rectificarea bugetară. 

Primarul Sectorului 3, Robert Negoiţă, care este şi preşedinte al Asociaţiei Municipiilor din 

România, a fost nemulţumit de această întâlnire şi a plecat de la discuţii după un sfert de oră. 

”Promisiunea pentru acest Guvern şi acest ministru de Finanţe - vorbe goale, vorbe în vânt. 

Valoarea lor - zero. Nu sunt capabili să îşi respecte angajamentele şi ne mint pe toţi. Este pur şi 

simplu inadmisibil şi vreau să vă spun că eu la aşa ceva nu pot participa, de aceea am şi ieşit. Şi 

ca să vă spun care este nivelul de bătaie de joc, haideţi să vă spun cu ce au început. La Abrud au 

rezolvat problema, erau vreo 19 lei, o vânzare de anul trecut, care nu se mai regăseşte anul ăsta şi 

au rezolvat problema celor 19 lei.  
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Cu asta au început. Şi la Runcu, am aflat că e o comună care se numeşte Runcu, nu au probleme 

cu încasările, deci nu toată lumea stă prost. Dacă acesta este guvern serios şi dacă acesta este 

ministru de Finanţe, daţi-mi voie să îmi fie jenă de situaţia în care suntem”, a declarat Robert 

Negoiţă, la ieşirea de la discuţii. 

În 19 iunie, Negoiţă declara, după o întâlnire cu premierul, că li s-a promis că banii care le-au 

fost opriţi administraţiilor locale pe primele trei luni ale anului să fie recuperaţi la rectificarea 

bugetară. 

"Am avut o discuţie şi avem angajamentul doamnei prim-ministru că banii care ne-au fost opriţi 

în afara discuţiei iniţiale pe primele trei luni ale anului vor fi recuperaţi la rectificarea de luna 

viitoare sau când va fi rectificarea bugetară. Asta este cel mai important aspect şi avem şi 

angajamentul doamnei prim-ministru că vor da un comunicat de presă în acest sens. De 

asemenea, avem angajamentul doamnei prim-ministru referitor la efectele Ordonanţei 114, care a 

făcut ca multe dintre contractele noastre pe partea de investiţii să crească. A zis că vor analiza 

modalitatea de a ne compensa în vreun fel această problemă care se reflectă tot în buget", a 

declarat Robert Negoiţă, după întâlnirea reprezentanţilor Asociaţiei Municipiilor din România cu 

premierul Viorica Dăncilă. 

El a afirmat că premierul s-a angajat că "ni se vor da sumele înapoi, sumele angajate, sumele 

promise prin legea bugetului". 

Întrebat atunci ce garanţii au că promisiunea va fi respectată, Negoiţă a spus: "Am avut o discuţie 

cât se poate de serioasă, astfel încât să se înţeleagă că suntem oameni şi cu toţii trebuie să ne 

respectăm cuvântul. Avem speranţa că acest lucru se va întâmpla, altfel nimic nu mai are rost şi 

sens". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Purtătorul de cuvânt al CNAS, Daniel Osmanovici, a demisionat din funcţie 

Purtătorul de cuvânt al CNAS, Daniel Osmanovici, a demisionat din funcţie la câteva zile după 

ce premierul Viorica Dăncilă a cerut demiterea lui în urma declaraţiilor potrivit cărora "oamenii 

mor şi cu un sistem, şi fără un sistem". 

„A demisionat vineri. Atunci şi-a depus demisia la domnul preşedinte, la momentul acela nu 

ştiam dacă demisia fusese trimisă pe circuit mai departe, trebuie semnată de domnul preşedinte, 

aşa e procedura la orice instituţie şi orice serviciu”, a declarat, pentru MEDIAFAX, consilier 

superior în cadrul Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate (CNAS), Augustus Costache. 
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Decizia lui Daniel Osmanovici vine la câteva zile după ce premierul Viorica Dăncilă a cerut 

ministrului Sănătăţii Sorina Pintea demisia preşedintelui CNAS, Răzvan Teohari Vulcănescu, şi 

purtătorului de cuvânt al instituţiei, Daniel Osmanovici, în urma declaraţiilor făcute de cel din 

urmă în care a spus că "oamenii mor şi cu un sistem, şi fără un sistem". 

"Cred că puteţi fi de acord cu mine că nu există pe lumea asta niciun sistem perfect. Mă refer în 

lume la orice sistem (...) Nu aş vrea să mă duc în această zonă apocaliptică, pentru că oamenii 

mor şi cu un sistem, şi fără un sistem, nu vreau să sun cinic, dar nu e o chestiune pe care să o pun 

că acum, dacă a picat sistemul, se întâmplă cele mai mari nenorociri de pe planeta Pământ fix în 

România", au fost declaraţiile lui Osmanovici. 

Declaraţiile au fost lansate în contextul blocajului de peste două săptămâni al sistemului 

informatic al cardurilor de sănătate. Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) a anunţat, 

pe 10 iulie, că platforma informatică a asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate 

serviciile medicale, medicamentele şi dispozitivele medicale se acordă în regim off-line. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 A cincea lună din 2019 este cea mai slabă lună mai din ultimul deceniu. Soldul depozitelor 

bancare ale străinilor a scăzut la 710 mil. euro în mai, de trei ori sub nivelul din mai 2018 

Depozitele pe termen lung constituite de străini la băncile locale, reprezentând în principal linii 

de finanţare primite de la acţionari, au continuat declinul într-un ritm mai alert, soldul coborând 

în luna mai sub pragul de 1 mld. euro, la un minim de 710 mil. euro. 

Comparativ cu nivelul din luna mai 2018, depozitele nerezidenţilor s-au diminuat cu aproape 1,9 

mld. euro. Iar faţă de decembrie 2018 s-a înregistrat o scădere de 1,53 mld. euro, respectiv cu 

68,3%. 

Şi faţă de prima lună din 2019 depozitele străinilor sunt în scădere, ajustarea fiind de circa 1,5 

mld. euro. 

În nicio lună din perioada ianuarie-mai 2019 străinii nu au adus bani în depozitele de la băncile 

de pe piaţa locală. 

Pe parcursul întregului an 2018 străinii au scos doar 360 mil. euro din depozitele din România, 

ajustarea fiind de 14,5% faţă de 2017. Soldul depozitelor nerezidenţilor a fost de 2,24 mld. euro 

în decembrie 2018, conform datelor actualizate. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Ministerul Culturii: Va fi creat un complex din Muzeul Ţăranului, Antipa, Muzeul 

Satului, Muzeul Holocaustului 

Ministerul Culturii anunţă că va fi creat un complex din Muzeul Ţăranului, Muzeul Antipa, 

Muzeul Satului, Muzeul Holocaustului, iar pentru acesta din urmă se are în vedere spaţiul 

existent între Muzeul Naţional de Istorie Naturală "Grigore Antipa" şi Muzeul Naţional al 

Ţăranului Român. 

Ministerul Culturii arată că pentru viitorul Muzeu Naţional de Istorie a Evreilor şi al 

Holocaustului din România este luată în considerare spaţiul existent între Muzeul Naţional de 

Istorie Naturală "Grigore Antipa" şi Muzeul Naţional al Ţăranului Român. Declaraţia vine după 

ce ministrul a declarat că nu a spus nimeni "acolo se va face muzeul respectiv (al Holocaustului, 

n.r.)". 

"Având în vedere articolele apărute în presa de astăzi, 18.07.2019, referitoare la înfiinţarea 

Muzeului Holocaustului, Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale face următoarele precizări: 

va fi creat un complex muzeal care să cuprindă Muzeul Naţional al Satului «Dimitrie Gusti», 

Muzeul Naţional al Ţăranului Român, Muzeul Naţional de Istorie Naturală «Grigore Antipa» şi 

viitorul Muzeu Naţional de Istorie a Evreilor şi al Holocaustului din România, pentru care se are 

în vedere locaţia existentă între Muzeul Naţional de Istorie Naturală «Grigore Antipa» şi Muzeul 

Naţional al Ţăranului Român", arată un comunicat publicat pe site-ul Ministerului Culturii. 

Comunicatul Ministerului Culturii pare să contrazică afirmaţiile făcute joi de ministrul Daniel 

Breaz, dar nu face decât să reformuleze declaraţia vagă a oficialului. 

Ministrul Daniel Breaz a afirmat joi, la prezentarea bilanţului Ministerului Culturii şi Identităţii 

Naţionale pentru primele şase luni din anul 2019, că "Nu există nicio dispută cu Muzeul Antipa. 

Sunt subiecte de presă, e o scrisoare deschisă şi chiar le-am mulţumit celor care au scris acea 

scrisoare în care au prezentat o anumită situaţie, pentru eleganţa... şi sincer vorbesc aici, nu sunt 

nici ironic... chiar au fost eleganţi în acea scrisoare deschisă. Clar, Guvernul României are în 

programul de guvernare înfiinţarea acestui Muzeu al Holocaustului (...). Avem susţinerea, după 

cum aţi văzut în acea scrisoare deschisă, inclusiv din partea Academiei Române. Deci, toţi spun 

că este necesară construirea unui astfel de muzeu. În momentul de faţă, suntem şi elaborăm o 

hotărâre de guvern de înfiinţare a acestui muzeu. Nimeni nu a spus «acolo se va face muzeul 

respectiv». După ce se va înfiinţa muzeul, vom decide şi, de comun acord, poate şi cu o 

consultare publică, vom vedea unde vom înfiinţa muzeul respectiv. Vom vedea după ce vom 

încheia toate aceste demersuri legate de hotărârea guvernamentală. Acolo unde ne permite legea, 

acolo unde ne permite PUZ-ul, PUD-ul municipiului Bucureşti vom găsi o soluţie astfel încât să 

putem înfiinţa acest muzeu. Mă repet, locaţia nu a fost stabilită pe terenul dintre Muzeul Antipa 

şi Muzeul Ţăranului Român, ca să exclud din start orice speculaţie". 

(Sursa: Mediafax) 
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 Elevii navetiști, fără transport plătit. Soarta subvențiilor de stat pentru transportul 

elevilor este incertă 

Abandonul școlar crește alarmant, timp în care autoritățile nu nimeresc soluția să-i țină pe copii 

la școală, mai ales în mediul rural. Acolo e nevoie în primul rând de transport gratuit ori 

subvenționat! Cele mai recente măsuri luate de guvern fac și mai incerte aceste servicii. Pe 

hârtie, prețul biletului este subvenționat din bugetul de stat sau de administrațiile locale. 

Realitatea este însă mult mai complicată. 

Ordonanța scoate transportul public județean din sfera serviciilor de utilitate publică. Acum este 

o activitate prestată în regim comercial, așa că nici statul, nici consiliile județene nu mai sunt 

obligate să subvenționeze prețul biletului pentru anumite categorii de persoane, inclusiv pentru 

elevii navetiști. 

Guvernul nu vede unde este problema, dar opoziția și aleșii locali susțin contrariul. 

"Transportul public local al elevilor în interiorul municipiilor nu este afectat. Transportul 

judeţean, nemaifiind serviciu public, nu va mai putea fi subvenţionat, adică nu va mai fi gratuit 

pentru elevi", recunoaște primarul Sectorului 3, Robert Negoiţă. 

Considerați principalii beneficiari ai noilor măsuri, transportatorii privați acuză consiliile 

județene că nu au subvenționat niciodată prețul biletului pentru elevi. Puținele primării care au 

făcut asta prin firme proprii au practicat prețuri de 3-5 ori mai mari decât cele din privat. 

La liceele din Galați, 200 de elevi vin din comuna Vânători. Până acum, jumătate din costul 

transportului era asigurat de primărie, restul de Ministerul Educației. 

Deși este în vigoare și reducerea de 50% a tarifului pentru transportul public local și intern, 

există temeri că noua ordonanță va sili elevii să plătească tariful maxim. 

În ultimele date ale Ministerului Educaţiei figurau aproximativ 164.000 de elevi navetiști. 

Reprezentanții societății civile se tem că, în lipsa unor clarificări legislative, actualul nivel al 

abandonului școlar, ajuns deja la aproape 27% în mediul rural, ar putea crește. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministerul de Interne vrea agenți mai puternici. Noi reguli la probele fizice pentru 

admiterea în Poliție și Jandarmerie 

Cine vrea să intre în Poliţie de anul viitor, va trebui să tragă serios la sală! Ministerul a schimbat 

regulile de admitere. Probele sunt şi de două ori mai grele. Motivul: conducerea ministerului îşi 

doreşte în stradă angajaţi mai bine pregătiţi pentru a le face faţă infractorilor. Mare atenţie: va fi 

introdus din nou criteriul de înălţime! Cine are mai puţin de 1,70 m nu are şansa nici măcar să îşi 

depună dosarul. Noul regulament este atât de aspru, încât instructorii de fitness spun că practic 

va fi spulberat visul fetelor de a intra în Poliţie. 

Acesta este unul dintre cele 11 obstacole pe care vor trebui să le treacă cei care vor să intre în 

școlile de subofiţeri sau la Academia de Poliţie. Manechinul trebuie târât pe jos pe o distanţă de 

10 metri - exact ca în imagini. În regulamentul de acum, manechinul cântăreşte 40 de kilograme, 

dar de anul viitor va cântări 60 kg. 

Dumitru Coarnă, liderul sindicatului SNPPC: „Au fost un pic ridicate standardele. Mie mi se 

pare logic şi corect. Sigur că trebuie să ai o anumită forţă fizică să faci încătuşarea. Cum poţi 

să faci încătuşare dacă ai în faţa ta unul de 100 de kg şi tu ai 40? Sincer vorbind. Sau ai în 

faţa ta un infractor de 1,80 şi tu ai 1,50!” 

Ce spun instructorii de fitness? 

Pentru a putea trece de această probă, un elev aflat în ultimul an de liceu trebuie să înceapă 

pregătirea chiar de acum, explică instructorii de fitness. Mai ales că admiterea în şcolile care 

pregătesc agenţi încep în ianuarie 2020. 

Romeo Fodulu - instructor de fitness: „Consider că e nevoie de minim 6 luni de pregătire 

intensă. Este posibil ca persoana care dă proba să cântărească 50, 55 sau 60 de kg. Trebuie 

avut în vedere că va fi nevoie să îşi ridice propria greutate de la sol”. 

Aşadar, aflăm că este nevoie de un antremanet intens pentru a întări muşchii picioarelor şi ai 

spatelui... 

„Această bară cu câte două discuri pe fiecare parte are exact 60 de kilograme. Este de preferat să 

se poată executa o ridicare cu această bară ca să putem spera că proba respectivă va fi 

promovată”, explică instructorul. 

Pentru o fată este destul de complicat, recunoaște chiar instructorul. Reporterul Digi24 nu a 

reușit să o ridice. 

https://www.digi24.ro/stiri/ministerul-de-interne-vrea-agenti-mai-puternici-noi-reguli-la-probele-fizice-pentru-admiterea-in-politie-si-jandarmerie-1162652
https://www.digi24.ro/stiri/ministerul-de-interne-vrea-agenti-mai-puternici-noi-reguli-la-probele-fizice-pentru-admiterea-in-politie-si-jandarmerie-1162652
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Dumitru Coarnă, liderul sindicatului SNPPC: „Se vrea să se schimbe un pic logica şi 

paradigma, să intre mai mulţi băieţi decât fete. La şcoală sunt mai bune fetele şi atunci au 

schimbat un pic opţiunea şi au dat la probe fizice. Natural, nativ, băieții sunt mai forţoşi. Ei 

vor trece mai rapid de aceste teste fizice”. 

Noutăţile de la examenul de anul viitor nu se opresc aici. A fost introdusă oprobă nouă prin care 

se verifică forţa şi viteza: candidaţii trebuie să atingă o minge de tenis suspendată la o înălţime 

de 2 metri şi 55 de centimetri. Iată cum trebuie să decurgă „traseul aplicativ” pentru polițiști și 

jandarmi: 

Mai multe detalii despre probele fizice pentru admiterea în Poliție și Jandarmerie puteți afla 

de aici. 

Probele pentru pompieri - aici. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Încă o materie obligatorie ar putea fi introdusă în orarul elevilor 

Elevii ar putea învăța la școală cum să se ferească de fake news. Materia s-ar numi „Educație și 

cultură media” și ar fi una obligatorie. Un proiect de lege în acest sens se află deja în Parlament. 

A trecut de Senat, iar din toamnă, când aleșii se vor întoarce la muncă, va fi discutat și de 

deputați. 

Orarul elevilor ar putea cuprinde o materie în plus. La ora de Educație și Cultură Media, copiii 

vor învăța teorii ale comunicării, dar și cum să verifice o știre falsă sau să se ferească de 

manipulare. 

„Modul în care este exprimat și cât de mult exagerezi la el și impresiile lăsate de oameni. De 

obicei dacă au păreri negative și ceilalți exagerează ar trebui să îți trimită un semnal de alarmă”, 

explică o elevă. 

„Fake news sunt știri false în traducere pentru a păcăli publicul. Eu acum sunt elev în Germania, 

dar tot nu avem o asemenea materie și da, mi s-ar părea foarte interesant”, spune un tânăr. 

„Da, știu cum să deosebesc un fake news. Sunt foarte multe acum în mass-media pentru a face 

vizualizări. De obicei nu îl iau în seamă”, explică un altul. 

Inițiatorii proiectului spun că materia ar fi potrivită pentru clasele a VI-a și a IX-a. Disciplina ar 

fi una obligatorie, predată câte o oră pe săptămână. 

https://mai.gov.ro/documente/invatamant/tabel%20modificari%20traseu%20politisti%20si%20jandarmi.pdf
https://mai.gov.ro/documente/invatamant/tabel%20modificari%20traseu%20pompieri.pdf
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/inca-o-materie-obligatorie-ar-putea-fi-introdusa-in-orarul-elevilor-1162618
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„Dacă studiezi astfel de știri, dacă înveți să le dezbați, dacă înveți să le verifici, vei ști când ești 

chiar tu manipulat. Și gândiți-vă la cazul Balena Albastră, când autoritățile au fost chiar ele un 

promotor al unui fake news”, spune Ovidiu Raețchi, deputat PNL. 

Profesorii de română, istorie, filosofie sau absolvenții de cursuri de comunicare în facultate ar 

putea să îi învețe pe adolescenți ce este un fake news. 

Părinții îmbrățișează ideea, dar spun că ar trebui să fie o materie opțională. 

Cristina Grigore - președinte Asociației Părinți Clujeni: „Sper ca să nu devină o materie cumva 

obligatorie, ci să facă parte din curriculum la alegere pentru că în felul ăsta, o materie care 

devine obligatorie poate să creeze în rândul adolescenților cumva un refuz pentru început” 

Proiectul de lege care prevede introducerea materiei Educație și Cultură Media a fost adoptat 

tacit de Senat. Din toamnă va intra în dezbatere în Camera Deputaților. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 V. Dăncilă: Comarnic-Brașov nu se va construi în parteneriat public-privat. În prima 

ședință a CSAT o declarăm de importanţă naţională 

Premierul Viorica Dăncilă anunță că Autostrada Comarnic-Brașov nu se va construi în 

parteneriat public-privat, ci va fi declarată în prima ședință CSAT de importanță națională și va fi 

construită din fonduri guvernamentale. 

„Autostrada Comarnic-Brașov este în parteneriat public-privat. Am avut solicitări din partea unei 

societăți chinezo-turce. Eu am luat hotărârea, împreună cu colegii mei, să scoatem din parteneriat 

public-privat, iar în prima ședință de CSAT această autostradă să devină de importanță națională 

sau de infrastructură critică, astfel încât să putem să demarăm cît mai repede lucrările la această 

autostradă”, a anunțat, duminică, la Ploiești, premierul Viorica Dăncilă. 

Dăncilă a adăugat că procedurile sunt complicate: „La noi s-a format această instituție a 

contestațiilor și pentru a trece de toate aceste obstacole cred că soluția este ca această autostradă 

să devină de importanță națională, astfel încât să începem execuția cât mai repede din fonduri 

guvernamentale”. 

La finele anului trecut, premierul Viorica Dăncilă spunea că termenul realist pentru finalizarea 

autostrăzii Comarnic- Brașov este anul 2024, dar spera ca șantierul să fie gata mai devreme, în 

condițiile în care la începutul lui 2019 urma să fie desemnat constructorul câștigător. 

https://www.digi24.ro/eticheta/balena-albastra
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/v-dancila-comarnic-brasov-nu-se-va-construi-in-parteneriat-public-privat-in-prima-sedinta-a-csat-o-declaram-de-importanta-nationala-1162854
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/v-dancila-comarnic-brasov-nu-se-va-construi-in-parteneriat-public-privat-in-prima-sedinta-a-csat-o-declaram-de-importanta-nationala-1162854
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În vara anului trecut, Ministerul Transporturilor renunța la colaborarea pe proiectul de autostradă 

cu Banca Mondială și a decis că autostrada trebuie construită în parteneriat public-privat. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Hidroelectrica riscă să piardă un miliard de lei 

Implementarea Ordinului ANRE nr. 10/2019 care stabileşte metodologia preţurilor şi cantităţilor 

de energie vândute de producători pe bază de contracte reglementate va avea consecinţe grave 

asupra companiei cu capital de stat, Hidroelectrica, afectându-i creşterea eficienţei, informează 

FP. 

 “Ordinul 10, emis de ANRE la 1 februarie 2019, a determinat producătorul de electricitate 

Hidroelectrica să supună votului acţionarilor, în Adunarea Generală a Acţionarilor programată 

pentru 23 iulie 2019, suspendarea strategiei sale de tranzacţionare a energiei electrice, adoptată 

anterior, câtă vreme Ordinul 10 şi Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 114/2018 („OUG 114) 

ale cărei prevederi sunt implementate prin Ordinul 10sunt în vigoare şi să reducă până la cel mult 

35% din producţia estimată pentru anul viitor cantitatea de energie electrică care poate fi 

contractat cu un an în avans pe pieţele de electricitate centralizate administrate de către 

OPCOM”, arată reprezentanţii Fondului Proprietatea într-un comunicat remis MEDIAFAX. 

Decizia propusă a fost considerată necesară de către managementul companiei, deoarece Ordinul 

10 este neclar cu privire la cantitatea exactă de energie electrică pe care Hidroelectrica ar putea fi 

obligată de către ANRE să o vândă pe piaţa reglementată în perioada 1 ianuarie 2020 – 28 

februarie 2022. 

Documentul specifică numai cantitatea de până la 65% din producţia estimată pentru anul viitor 

care ar putea fi solicitată companiei, într-o manieră arbitrară, pentru a fi vândută la preţuri 

reglementate, cu o marjă de profit de numai 5%. Până în prezent , ANRE nu a adus clarificări cu 

privire la volumele de energie electrică pe care Hidroelectrica şi alte companii afectate sunt 

obligate să le livreze la preţ reglementat pentru respectiva perioadă, lăsându-le astfel într-o stare 

prelungită de incertitudine. Un răspuns al ANRE la solicitarea Hidroelectrica, transmisă în mai 

2019, privind o estimare a cantităţii de energie electrică care va fi atribuită de ANRE companiei 

pe contracte reglementate la preţuri reglementate, nu a adus niciun fel de clarificări. 

Deşi ANRE nu a specificat până acum cantitatea de energie pe care Hidroelectrica trebuie să o 

rezerve pentru piaţa reglementată în perioada 1 ianuarie 2020 – 28 februarie 2022, compania 

riscă o amendă de până la 10% din cifra de afaceri a anului anterior pentru nelivrarea către 

furnizorii de ultimă instanţă a cantităţii de energie pentru consumatorii casnici care beneficiază 

de preţuri reglementate. Pe baza venitului estimat pentru 2019, de 3.5 miliarde RON, o astfel de 

amendă s-ar ridica la 350 milioane RON. 
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În caz că ar fi obligată să vândă 65% din producţia estimată pe piaţa reglementată, şi în situaţia 

în care nu ar fi în măsură să producă respectiva cantitate din cauza situaţiei hidrologice, 

Hidroelectrica va fi nevoită să achiziţioneze energiei mai scumpă de pe piaţa concurenţială, apoi 

să o vândă la un preţ mai mic, pentru a-şi îndeplini obligaţiile contractuale de pe piaţa 

reglementată. 

Ca rezultat direct al OUG 114 şi Ordinului 10, Hidroelectrica nu va fi capabilă să ofere o 

cantitate suficientă de energie pe pieţele concurenţiale administrate de OPCOM, deşi se constată 

o tendinţă de creştere a preţului pe aceste pieţe. Prin urmare, Hidroelectica va fi pe nedrept 

privată de potenţiale venituri. 

„La mai bine de şase luni de la intrarea sa în vigoare, OUG 114, împreună cu Ordinul 10, adoptat 

ulterior de ANRE, continuă să facă ravagii pe piaţa de energie a României, introducând 

distorsiuni severe în special pe piaţa de electricitate. Cel mai semnificativ impact este absorbit de 

companii precum Hidroelectrica, care a depus eforturi imense în ultimii ani să îşi îmbunătăţească 

eficienţa, cât şi performanţa operaţională şi financiară. Lipsa de claritate creată de aceste 

regulamente nedorite au adus Hidroelectrica în situaţia în care îi este imposibil să implementeze 

strategia de business aprobată de acţionarii săi şi îi creşte riscul de a suferi, din nou, pierderi 

precum cele din vremurile «băieţilor deştepţi». Dacă ANRE decide să oblige compania să vândă 

la preţ reglementat cantitatea maximă de energie, 65% din producţia sa, compania ar avea de 

pierdut nu mai puţin de 1 miliard RON. În timp ce beneficiile pentru populaţie rămân 

nesemnificative, este evident că pierderile celei mai profitabile companie de stat, Hidroelectrica, 

vor fi pierderile fiecărui român. Această nesiguranţă are consecinţe grave nu doar pentru 

performanţa companiei, dar şi pentru buna funcţionare a pieţei angro de energie electrică locale”, 

a declarat Johan Meyer, Manager de Portofoliu al Fondului Proprietatea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Fondurile de pensii private obligatorii aveau, în iunie, active de peste 55,15 miliarde de 

lei, în creştere cu 26,12% 

 

Fondurile de pensii private obligatorii aveau active în valoare de peste 55,15 miliarde de lei, la 

30 iunie 2019, în creştere cu 26,12% faţă de nivelul existent în luna similară a anului trecut, 

potrivit datelor Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF). 

 

Titlurile de stat deţin cea mai mare pondere în cadrul activelor, de 32,24 miliarde de lei, 

respectiv 58,46%. Pe locul doi de află acţiunile, cu 10,9 miliarde de lei (19,76%). Obligaţiunile 

corporative se situează pe locul al treilea din acest punct de vedere, cu 4,18 miliarde de lei, 

respectiv 7,5% din totalul activelor. 
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Conform datelor ASF, valoarea activului total al fondurilor de pensii de la Pilonul II era de 

55,150 miliarde de lei, la 30 iunie 2019, iar valoarea activului net era de 55,140 miliarde de lei. 

 

Fondurile de pensii private obligatorii aveau 7,341 milioane de participanţi. Conform datelor 

ASF, de la începutul colectării în sistem au fost virate contribuţii pentru 7,212 milioane de 

participanţi. 

 

În luna aprilie 2019, au fost virate contribuţii pentru 3,875 milioane de participanţi, iar pentru 

3,446 milioane nu au fost virate contribuţii. 

 

Pe pilonul II sunt active următoarele fonduri de pensii: Metropolitan Life Pensii, Aripi, AZT 

Viitorul tău, BCR, BRD, NN şi Vital.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 AFIR deschide luni sesiunea de primire a solicitărilor de finanţare pentru dezvoltarea 

fermelor mici 

 

Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale (AFIR) deschide luni sesiunea de primire a 

solicitărilor de finanţare pentru dezvoltarea fermelor mici, prin care se oferă fermierilor fonduri 

nerambursabile de câte 15.000 de euro. 

 

În cadrul submăsurii 6.3 din Programul Naţional de Dezvoltare Rurală 2014 - 2020 (PNDR 

2020), fermierii pot depune solicitările de finanţare online, pe pagina de internet a Agenţiei 

pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale, www.afir.info, începând din 22 iulie 2019, ora 9:00, şi 

până cel târziu la data de 31 decembrie 2019, ora 16:00, sau până la epuizarea fondurilor 

disponibile, informează AFIR. 

 

Alocarea financiară disponibilă pentru această sesiune de finanţare este de 45.900.000 de euro, 

din care 13.770.000 de euro sunt alocaţi doar pentru fermele din zona montană. 

 

Finanţarea se acordă în baza unui plan de afaceri, în două tranşe: 75% din cuantumul sprijinului 

la primirea deciziei de finanţare şi 25% din cuantumul sprijinului la momentul finalizării 

obiectivelor propuse de beneficiar prin Planul de afaceri. 

 

 

 

http://www.afir.info/


19 
 

Pragul minim de selecţie a cererilor de finanţare depuse la AFIR prin submăsura 6.3 (pentru 

teritoriul naţional, inclusiv zona ITI Delta Dunării şi pentru zona montană) este de 15 puncte. 

Pragurile de calitate lunare sunt următoarele: 85 de puncte (valabil în perioada 22.07 - 

31.08.2019), 80 de puncte (valabil în perioada 01.09 - 30.09.2019), 75 de puncte (valabil în 

perioada 01.10 - 31.10.2019), 70 de puncte (valabil în perioada 01.11 - 30.11.2019), 15 de 

puncte (valabil în perioada 01.12 - 31.12.2019). 

 

Un număr de 3.060 de mici fermieri vor beneficia de aceste finanţări, a declarat directorul 

general al AFIR, Adrian Chesnoiu. 

 

"Luni, 22 iulie 2019, lansăm o nouă sesiune de primire a cererilor pentru dezvoltarea fermelor 

mici, pentru care sunt disponibile aproape 46 milioane de euro, fonduri insuficiente, din păcate, 

dacă raportăm la nevoia de finanţare a micilor fermieri. Cei 3.060 de mici fermieri care vor 

beneficia de finanţare prin PNDR în această sesiune vor putea utiliza cei 15.000 de euro pe care 

îi vor primi pentru îmbunătăţirea managementului fermei, pentru orientarea spre piaţă a 

producţiei, dar şi pentru creşterea veniturilor de pe urma eficientizării activităţii la nivelul fermei. 

Ulterior lansării acestor sesiuni, ne vom concentra întregul efort administrativ pe gestionarea 

modului de implementare a proiectelor depuse şi contractate la nivelul AFIR, astfel încât să nu 

existe niciun risc de întârziere sau de dezangajare a sumelor", a comentat directorul general al 

AFIR. 

 

Fermierii interesaţi în vederea depunerii cererilor de finanţare pot consulta gratuit Ghidul 

solicitantului şi anexele aferente, disponibile pe pagina oficială de internet a 

Agenţiei, www.afir.info, la secţiunea Investiţii PNDR, în pagina submăsurii 6.3. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministerul Mediului vrea să achiziţioneze servicii de transport aerian pentru Bruxelles; 

valoarea estimată a contractului, 910.000 de euro 

 

Ministerul Mediului organizează o licitaţie deschisă pentru servicii de transport aerian 

internaţional cu destinaţia Bruxelles (dus-întors) pe bază de abonamente, valoarea totală estimată 

a contractului-cadru ajungând la 910.000 euro, potrivit unui anunţ publicat în Sistemul Electronic 

de Achiziţii Publice (SEAP). 

 

Potrivit anunţului, cantitatea minimă estimată a acordului-cadru este de un abonament de 10 

bilete, iar cantitatea maximă de 26 abonamente de 50 de bilete sau cantităţile necesare din 

celelalte tipuri de abonamente care însumate să asigure un număr de aproximativ 1.300 de bilete 

la nivelul acordului-cadru.  

http://www.afir.info/
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De asemenea, cantitatea estimată a celui mai mic contract subsecvent - un abonament de 10 

bilete, în timp ce cantitatea estimată a celui mai mare contract subsecvent - un abonament de 50 

de bilete. 

 

Achiziţia implică încheierea unui acord-cadru. 

 

Criteriul de atribuire a contractului este preţul cel mai scăzut, iar durata este de 24 de luni. 

Finanţarea va fi asigurată de la bugetul de stat. 

 

Termenul limită pentru primirea ofertelor sau a cererilor de participare este 12 august 2019, ora 

15:00.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Se termină resursele interne? Guvernul vrea să aducă 30.000 de lucrători imigranţi în 

2019, dublu faţă de anul trecut 

Guvernul are în plan să majoreze contingentul de lucrători migranţi din afara spaţiului european 

care pot fi admişi pe piaţa muncii din România de la 20.000 aprobat pentru acest an la 30.000 de 

persoane, potrivit unui proiect de hotărâre de guvern care prevede creşterea contingentului de 

lucrători de pe site-ul Ministerului Muncii. 

Astfel, dacă se adoptă acest proiect, numărul de angajaţi din afara spaţiului european care pot 

intra în piaţa muncii din România va creşte de la 15.000 anul trecut la 30.000 în acest an. „În 

anul 2018 au fost aprobate 10.923 cereri de avize de muncă. Principalele ţări de origine sunt: 

Vietnam (3.634), Turcia (1.488), Nepal (965). În primele 6 luni ale anului 2019, au fost aprobate 

12.695 de cereri de muncă. 

Principalele ţări de origine sunt: Vietnam (3.055), Moldova (1.437), Nepal (1.347)“, au transmis 

reprezentanţii Inspectoratului General pentru Imigrări (IGI) la solicitarea ZF. În ultimii ani, 

angajatorii din sectoarele HoReCa, din construcţii şi chiar din retail au adus angajaţi din 

Vietnam, Nepal sau Filipine pentru a acoperi deficitul de personal generat de plecarea în 

străinătate a muncitorilor români. Angajatorii spun însă că numărul de avize acordate de 

autorităţi pentru muncitorii din state non-UE este pe terminate.  

(Sursa: zf.ro) 
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 Partidul presedintelui Zelenski a obtinut un scor record la alegerile din Ucraina, cu un 

mesaj anticoruptie 

 

Partidul "Slujitorul poporului" al noului presedinte ucrainean Volodimir Zelenski se afla in 

fruntea alegerilor legislative anticipate care au avut loc duminica in Ucraina, obtinand 43,9% din 

voturi, un scor record, potrivit unui sondaj efectuat la iesirea de la urne. 

 

Alte patru partide ar urma sa depaseasca pragul de 5% de voturi necesare pentru a intra in 

Parlament, potrivit sondajului realizat la iesirea din sectiile de votare de catre consortiul "Exit 

Poll National" care reuneste trei institute de sondare a opiniei publice. 

 

Ucrainenii au votat duminica in cadrul alegerilor legislative anticipate al caror favorit este 

partidul noului presedinte Volodimir Zelenski, relateaza Reuters, dpa si AFP. 

 

Formatiunea recent creata si denumita "Slujitorul poporului" - dupa numele unui serial televizat 

in care Zelenski interpreteaza rolul unui profesor devenit pe neasteptate presedinte - a fost 

creditata cu intre 42% si 52% din intentiile de vot, cu mult inaintea rivalilor sai. 

 

"Slujitorul poporului" noteaza pe site-ul sau ca "lanseaza o provocare sistemului" si promite sa 

aduca noi oameni pregatiti "sa faca schimbari" pentru a "curata tara de coruptia" omniprezenta. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 


